
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 20 marca  2012 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1008 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Lekarz Weterynarii Pan Wiesław Wielgosz, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XII Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I.  Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Gminy Radziejów za 2011 rok oraz 

plany pracy na 2012 rok: 
1) komisji finansowo-budżetowej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania 

i planu pracy), 
2) komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania i planu pracy), 
3) komisji oświaty i kultury (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu 

pracy), 
4) komisji rewizyjnej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy). 

 
III.  Sprawozdanie z prac Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie za 

2011 rok: 
1)  dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania.  

 
IV.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  „uchwalenia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy 
Radziejów na 2012 rok”, 

2) „programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt”, 

3) w punkcie 3 wycofuje się projekt uchwały w sprawie „upoważnienia Wójta 
Gminy Radziejów do podjęcia czynności prawnych mających na celu 
nabycie przez Gminę Radziejów nieruchomości gruntowych 
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niezabudowanych od Anny i Władysława Milcarek, tj. części działki nr 
230/25 oraz działki nr 230/23, położonych w miejscowości Czołowo”, a 
wprowadza projekt uchwały w sprawie  „wyrażenia lub nie wyrażenia zgody 
na utworzenie funduszu sołeckiego”, 

4) „wyrażenia woli nabycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego od 
Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy 
nieruchomości niezabudowanych oznaczonych w ewidencji gruntów jako 
działki Nr 277/1, Nr 227/2 i Nr 229/2, położone w miejscowości Czołowo”, 

5) „nieodpłatnego nabycia od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna 
Oddział Gospodarowania Nieruchomościami PKP S.A. w Gdańsku przez 
Gminę Radziejów, nieruchomości po byłej kolejce wąskotorowej 
w miejscowości Czołowo”, 

6) „wyrażenia zgody na dzierżawę lokalu użytkowego, położonego 
w miejscowości Bieganowo na rzecz dotychczasowego najemcy”, 

7) „wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w miejscowości Płowce 
II, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 154/64 o pow. 0,6412 
ha, w drodze ustnego przetargu nieograniczonego”,  

8) „wyrażenia zgody na udzielenie przez Wójta Gminy Radziejów bonifikaty 
przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz dotychczasowych najemców”, 

9) „wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gminnych (dróg) siecią 
energetyczną – liniami kablowymi podziemnymi wraz z kablami 
sterowniczymi elektrowni wiatrowych”, 

10)  „powierzenia Wójtowi Gminy uprawnień w zakresie ustalania wysokości 
opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 
stanowiących mienie samorządowe Gminy Radziejów”, 

11) „uchylenia uchwały Nr XVI/83/96 Rady Gminy Radziejów z dnia 
30 października 1996 r. w sprawie zasad i trybu korzystania z urządzeń 
zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Radziejów”, 

12)  „uchwalenia statutu Gminy Radziejów”, 
13) „zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na zamknięcie i rekultywacje 

wysypiska śmieci w miejscowości Broniewek gmina Radziejów. 
14)  „zmian w budżecie”, 
15) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-

2019”, 
 
V. Składanie wniosków i interpelacji. 
VI. Wolne wnioski i zapytania. 
VII. Zakończenie obrad sesji. 
 

 
Ad I)  Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Władysław Śniadecki 
14 głosami przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie przedstawił porządek obrad. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 
15 radnych. 
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu. 
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Ad. II 1) Sprawozdanie z prac Komisji Finansowo-budżetowej za 2011 rok oraz plan 
pracy na 2012 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Ireneusz Głowacki.   
Komisja finansowo - budżetowa w składzie Przewodniczący Ireneusz Głowacki, 
członkowie; Mirosław Linowiecki, Eugeniusz Kapeliński, Kazimierz Wiśniewski oraz 
Czesław Witkowski w roku 2011 z godnie z wcześniej przyjętym planem odbyła 
jedenaście posiedzeń. Komisja zajmowała się przede wszystkim sprawami 
związanymi z dochodami i wydatkami Gminy. 
Uczestniczyła w posiedzeniach wyjazdowych razem z pozostałymi Komisjami Rady 
Gminy dotyczącymi oceny stanu dróg na ternie Gminy oraz wytyczaniu planu 
inwestycji drogowych na najbliższą kadencje na lata 2011-2014. Analizowała 
realizację budżetu Gminy za 2010 rok, a także na bieżąco wszystkie zmiany 
dotyczące dochodów i wydatków w budżecie Gminy w 2011 roku. 
Zapoznała się szczegółowo z wydatkami poniesionymi na pomoc społeczną, 
zajmowała się również sprawami dotyczącymi remontu szkół, remontu i wyposażenia 
świetlic oraz innymi tematami, które miały wpływ na realizację budżetu i jego zmiany 
w trakcie roku. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2012 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2012 rok. Członkowie Komisji 
zapoznawali się na bieżąco i opiniowali wszystkie projekty uchwał przygotowywane 
na Sesje Rady Gminy. 
Na 2012 rok komisja zaplanowała 10 spotkań (plan pracy Komisji na 2012 rok 
w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2011 rok oraz 
plan pracy na 2012 rok. 
 
Ad. II 2)  Sprawozdanie z prac Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych za 2011 rok 
oraz plan pracy na 2012 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Kazimierz 
Skupniewicz.  
Komisja w składzie Przewodniczący Kazimierz Skupniewicz, członkowie Marian 
Bandyszewski, Wiesław Migdalski, Błażej Patyk, Władysław Śniadecki odbyła w 2011 
roku jedenaście posiedzeń. 
Komisja szczegółowo analizowała za 2010 rok oraz na bieżąco pracę Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie udzielania różnych form pomocy 
podopiecznym, a także realizacji Programu Kapitał Ludzki. Prace Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej oceniono pozytywnie.  
Na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy w miesiącu kwietniu 
zaplanowano inwestycje dotyczące dróg gminnych na lata 2011-2014. 
Komisja zapoznała się również z informacją dotyczącą przyznawania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z trenu Gminy Radziejów. Oceniano 
działalność gospodarczą na terenie gminy, szczególnie związaną z obsługą 
rolnictwa. Komisja uczestniczyła w pracach nad ustaleniem podatków na 2012 rok 
oraz analizowała projekt budżetu na 2012 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie 
oraz projekty wszystkich uchwał przygotowywane na Sesje Rady Gminy. 
Na 2012 rok komisja zaplanowała 10 spotkań o różnorodnej i niezbędnej tematyce 
(plan pracy Komisji na 2012 rok w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2011 rok oraz 
plan pracy na 2012 rok. 
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3) Sprawozdanie z prac Komisji oświaty i kultury za 2011 rok oraz plan pracy na 
2012 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Marian Bandyszewski. 
Komisja oświaty i kultury w roku 2011 w składzie Przewodniczący Marian 
Bandyszewski, członkowie Ireneusz Głowacki, Mirosław Kołodziejczyk, Marek 
Piernik, Kazimierz Skupniewicz zgodnie z wcześniej przyjętym planem odbyła 
jedenaście posiedzeń. 
Komisja w trakcie posiedzeń zapoznała się z kształceniem i dokształcaniem 
nauczycieli oraz z pomocą finansową w tym zakresie, a także ruchem kadrowym 
w placówkach oświatowych. Analizie poddano również zatrudnienie w szkołach 
podstawowych i gimnazjum. 
Dokonało oceny budżetu gminy za 2010 rok w zakresie dochodów i wydatków ze 
szczególnym uwzględnieniem wydatków na oświatę i kulturę w tym na remont szkół, 
remont i wyposażenie świetlic. Omawiano wszystkie tematy, które miały wpływ na 
realizację budżetu i jego zmiany w trakcie roku. 
Na posiedzeniu wyjazdowym oceniono przygotowanie szkół na rok szkolny 
2011/2012. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2012 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2012 rok. 
W posiedzeniach Komisji w zależności od potrzeb uczestniczyli Dyrektorzy Szkół  
Na 2012 rok komisja zaplanowała 10 spotkań (plan pracy Komisji na 2012 rok 
w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2011 rok oraz 
plan pracy na 2012 rok 
 
4) Sprawozdanie z prac Komisji rewizyjnej za 2011 rok oraz plan pracy na 2012 rok 
przedstawił Przewodniczący Komisji Mirosław Linowiecki.  
Komisja w 2011 roku w składzie Przewodniczący Mirosław Linowiecki, członkowie 
Kazimierz Czynsz, Jerzy Rogacki odbyła jedenaści posiedzeń. Przeprowadziła 
kontrolę w zakresie wykorzystania środków zaplanowanych w budżecie Gminy na 
zadania w zakresie: opieki społecznej, ochrony środowiska, remonty i przebudowy 
dróg, na oświatę, na świetlice i remizy strażackie, bezpieczeństwo mieszkańców, 
kontrolę płatności podatku rolnego, podatku od nieruchomości i środków 
transportowych oraz płatności i zaopatrzenia wsi w wodę. Komisja przeprowadziła 
również kontrolę wykonania budżetu za 2010 rok oraz dokonała oceny na temat 
wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany w budżecie 
oraz projekty wszystkich uchwał przygotowywane na Sesje Rady Gminy. 
Na 2012 rok komisja zaplanowała 10 spotkań (plan pracy Komisji na 2012 rok 
w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2011 rok oraz 
plan pracy na 2012 rok. 
 
III. Kierownik GOPS Elżbieta Radzimska przedstawiła sprawozdanie z prac 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie za 2011 r. Poinformowała, że 
pomoc społeczna ma na celu umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężania 
trudnych sytuacji życiowych, których nie są one w stanie pokonać wykorzystując 
własne uprawnienie, zasoby i możliwości. Pomoc Społeczna w Gminie Radziejów 
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udzielana jest osobom i rodzinom przede wszystkim z powodu bezrobocia, 
długotrwałej choroby i niepełnosprawności.  
W Gminie Radziejów świadczeniami pomocy społecznej przyznanymi w ramach 
zadań zleconych i własnych objętych było 380 rodzin na ogólną kwotę 442.689 zł. 
Świadczeniami rodzinnymi objętych było 515 rodzin na ogólna kwotę 1.883.229 zł,  
funduszem alimentacyjnym objętych było 11 rodzin na kwotę 67.030 zł. 
Gmina realizuje program wieloletni „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
Ponadto w 2011 roku pozyskano 18,3 tony żywności z unijnego programu PAED dla 
143 rodzin z terenu Gminy Radziejów. 
Gmina Radziejów poprzez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej organizowała prace 
społeczno użyteczne dla 8 osób bezrobotnych. 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki realizował projekt systemowy Program aktywizacji zawodowej w Gminie 
Radziejów. Udział w projekcie przyczynił się do pozyskania nowych umiejętności 
przez uczestników, stworzył możliwość powrotu do aktywnego życia w rodzinie i 
społeczności. Projekt współfinansowany przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego będzie realizowany przez GOPS w 
następnych latach. 
Ponadto pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w ramach pracy 
socjalnej służą radą i pomocą w zakresie rozwiązywania spraw socjalno-bytowych. 
Szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu. 
Nie wnoszono uwag do przedstawionego sprawozdania z Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Radziejowie za 2011 rok. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła powyższe sprawozdanie. 
 
Ad. IV 1)  Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na terenie Gminy Radziejów na 2012 rok” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 14 radnych (nie obecny Radny Eugeniusz Kapeliński). Za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV. 2) . Projekt uchwały w sprawie „programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt” odczytał Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz uważa, że program powinien być omawiany na 
zebraniach wiejskich w poszczególnych sołectwach przy udziale lekarza weterynarii, 
który udzieli wyjaśnień jak w praktyce ma wyglądać program opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi i przyczyni się do rozpropagowania tego problemu. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał, w związku z tym, że realizacja programu jest 
zadaniem własnym Gminy i będzie w całości finansowana ze środków budżetu gminy 
o przybliżony koszt wyłapania i opieki nad jednym zwierzęciem w schronisku. 



 6  

Wskazał, że szczególnie w okresie wakacyjnym problem bezdomności zwierząt się 
nasila i może stanowić znaczne obciążenie dla budżetu. Uważa, że ustawowe 
narzucenie na gminę takiego obowiązku jest nie właściwe. 
 
Pan Wiesław Wielgosz zwrócił uwagę zebranych na problem braku miejsc 
w schroniskach dla zwierząt w pobliskich miastach jak Włocławek, Toruń, Bydgoszcz, 
natomiast Gmina Radziejów ani ościenne Gminy nie mają własnego schroniska. 
Obecnie nawet w przypadku wyłapania zwierzęcia żadne schronisko w okolicy go nie 
przyjmie.  
Zwrócił uwagę na zapis w projekcie uchwały o braku znakowania zwierząt 
domowych, co nie jest dobrym rozwiązaniem, ponieważ znakowanie umożliwia 
identyfikację właściciela psa czy też kota. Znakowanie zwierząt odbywa się poprzez 
cipowanie, które polega na podanie podskórnie cipu, który elektronicznie można 
odczytać po wprowadzeniu do ogólnopolskiej bazy danych. Koszt zakupu takiego 
znacznika bez żadnych dodatkowych narzutów wynosi 20 zł za 1 sztukę i w swoim 
gabinecie usługę taką wykonuje charytatywnie. Uważa, że po wprowadzeniu 
programu bez zapisów o znakowaniu  zwierząt  nic nie będzie z niego wynikało. 
Podkreślił, że każdy kto decyduje się na posiadanie zwierzęcia powinien 
odpowiednio się nim opiekować oraz opłacać podatek, który można przeznaczyć na 
realizację programu. Podał również ewentualny koszt dobowy pobytu zwierzęcia 
w schronisku, który wynosi od 12 zł do 18 zł. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński zwrócił uwagę na ustawowe zwolnienie podatkowe 
dwóch psów na terenie wsi. 
 
Pan Wiesław Wielgosz zaznaczył, że w większości gospodarstw wiejskich są więcej 
niż dwa psy Jest również ustawowy obowiązek szczepienia psów, który również nie 
w pełni jest przez właścicieli realizowany.  
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zgodził się z Panem Wiesławem Wielgoszem w kwestii 
znakowania psów, co bardzo ułatwiłoby identyfikacje właścicieli zwierząt. 
 
Ogólna dyskusja na temat znakowania zwierząt. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Uchwała została podjęta 12 głosami za przy trzech głosach 
wstrzymujących się (radni: Mirosław Kołodziejczyk, Kazimierz Wiśniewski, Eugeniusz 
Kapeliński).  
 
Ad. IV. 3) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia lub nie wyrażenia zgody na 
utworzenie funduszu sołeckiego”. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński wnioskował o nie wydzielanie funduszu sołeckiego przy 
jednoczesnym nieformalnym podzieleniu środków na poszczególne sołectwa. Prosił 
również o zorganizowanie zebrania ze sołtysami i szczegółowe wyjaśnienie zasad 
funkcjonowania funduszu. Uważa, że jeżeli byłby w przyszłości wydzielony fundusz 
sołecki to sprawiedliwej będą podzielone środki na sołectwa. 
 



 7  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie ma możliwości prawnych nieformalnego 
wydzielenia funduszu sołeckiego w budżecie. 
 
Radny Ireneusz Głowacki poinformował, że nie jest za wydzieleniem odrębnego 
funduszu, uważa jednak że należałoby bardziej sprawiedliwie podzielić środki na 
poszczególne sołectwa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na wszystkich komisjach był ten 
problem omawiany i stanowiska komisji były o nie wyodrębnianiu funduszu 
sołeckiego w 2013 roku. Następnie zarządził głosowanie projektu uchwały z zapisem 
„nie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu sołeckiego”. 
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził dziesięciominutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. IV 4)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli nabycia w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy 
w Bydgoszczy nieruchomości niezabudowanych oznaczonych w ewidencji gruntów 
jako działki Nr 277/1, Nr 227/2 i Nr 229/2, położone w miejscowości Czołowo 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV 5) Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Polskich Kolei 
Państwowych Spółka Akcyjna Oddział Gospodarowania Nieruchomościami PKP S.A. 
w Gdańsku przez Gminę Radziejów, nieruchomości po byłej kolejce wąskotorowej 
w miejscowości Czołowo odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV 6)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę lokalu 
użytkowego, położonego w miejscowości Bieganowo na rzecz dotychczasowego 
najemcy odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV 7)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Radziejów, położonej w miejscowości 
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Płowce II, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 154/64 o pow. 0,6412 ha, 
w drodze ustnego przetargu nieograniczonego odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 8) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Wójta 
Gminy Radziejów bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz 
dotychczasowych najemców odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 9)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 
gminnych (dróg) siecią energetyczną – liniami kablowymi podziemnymi wraz 
z kablami sterowniczymi elektrowni wiatrowych odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 10)  Projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy uprawnień w 
zakresie ustalania wysokości opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej, stanowiących mienie samorządowe Gminy Radziejów 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV 11)  Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVI/83/96 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 30 października 1996 r. w sprawie zasad i trybu korzystania 
z urządzeń zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Radziejów odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński poprosił o wyjaśnienie projektu powyższej uchwały, aby 
również sołtysi mogliby się z tymi zmianami zapoznać. 
 
Kierownik SOTG Marcin Jaskólski odpowiedział, że zapisy uchylanej uchwały stały 
się nieaktualne wobec przepisów ustawowych zawartych w ustawie o zbiorowym 
zaopatrywaniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Po podjęciu tej uchwały 
nie będą pobierane opłaty za przyłącze wodociągowe od osób które budują domy i 
wpinają się do istniejącej sieci wodociągowej tak jak to było do tej pory. 
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Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 12)  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy Radziejów odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 13)   Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 
zamknięcie i rekultywacje wysypiska śmieci w miejscowości Broniewek gmina 
Radziejów odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
Ad IV 14)  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 14 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych Radny Czesław Witkowski nie obecny w trakcie 
głosowania). Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad IV 15)  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów na lata 2011-2019 odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
 
Ad V, VI)  Radny Mirosław Linowiecki prosił o wystąpienie z wnioskiem do PKP 
o przekazanie gminie nieodpłatnie gruntów po byłej kolejce wąskotorowej 
w Płowcach z przeznaczeniem na budowę chodnika. 
 
Sołtys Piołunowa Mieczysław Malec uważa, że budowania chodnika w Płowcach w 
skazanym przez Pana Linowieckiego  miejscu i zrobienie dwóch przejść dla pieszych 
na tak ruchliwej drodze nie jest właściwe. 
 
Sołtys Skibina  Małgorzata Lewandowska również wnioskowała o budowę chodnika 
w Skibinie, gdzie przebiega droga o bardzo dużym natężeniu ruchu i nawet nie ma 
przejścia dla pieszych tym bardziej, że znajduje się tam gimnazjum. 
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Radny Mirosław Linowiecki odpowiedział sołtysowi Mieczysławowi Malcowi, że nie 
muszą być wydzielane dwa przejścia dla pieszych, natomiast w przypadku gdy nie 
ma chodnika, mieszkańcy chodzą jezdnią, co stwarza bardzo duże zagrożenie 
wypadkami. 
 
Radny Błażej Patyk poinformował, że trzy miesiące temu wnioskował do Urzędu 
Gminy  o pomoc w usunięciu zagrożenia jakie stanowi stare szambo należące do 
Agencji Restrukturalizacji Gruntów Rolnych w Broniewie. Szambo to ma około 20 
metrów głębokości, wprawdzie nie działała od lat, ale jest napełnione po brzegi, a 
wierzchnia płyta jest pozarywana. Agencja mimo pism nic w tej sprawie nie zrobiła w 
związku z tym prosił ponownie Wójta o podjęcie bardziej radykalnych kroków w tej 
sprawie. 
 
Radny Mirosław Kołodziejczyk wnioskował o wyłączenie oświetlenia drogowego 
w całej gminie od miesiąca maja do miesiąca września  i wyliczenie jakie były by 
z tego tytułu oszczędności w budżecie. 
 
Sołtys Zagorzyc Krzysztof Nowowiejski zapytał czy sołtysi będą powiadamiani kiedy i 
gdzie komisje będą prowadziły objazdy dróg, uważa, że sołtysi powinni być przy tym 
obecni. Prosił również o wyjaśnienia dotyczące uchwały w sprawie odpłatności za 
wynajem świetlic wiejskich. 
Poinformował zgromadzonych o Walnym Zebraniu Gminnej Spółki Wodnej, które ma 
się odbyć około 15 maja 2012 r. 
Jako Prezes Gminnej Spółki Wodnej podziękował za współpracę Radzie Gminy oraz 
Wójtowi Gminy. 
 
Pan Dionizy Wojciechowski poinformował o realizacji uchwały w sprawie powołania 
przedszkola w Skibinie. W tym celu następuje adaptacja pomieszczeń w Domu 
Nauczyciela w Skibinie. Przedszkole będzie mogło pomieścić 25 dzieci, a zgłoszeń 
dzieci do przedszkola mamy już 40. Będzie konieczność dokonania weryfikacji i 
uchwalenia przez Radę Gminy Regulaminu przyjęcia dzieci do przedszkola. Nie 
wszystkie dzieci będą mogły być przyjęte w związku z tym dalej Gmina będzie 
musiała partycypować w kosztach na te dzieci, które będą uczęszczać do 
przedszkola w Radziejowie. Dyrektorzy szkół zostali zobowiązani aby jak najwięcej 
dzieci sześcioletnich przyjąć do szkoły.  
Podziękował wszystkim radnym i sołtysom, którzy pomogli przy rozdawaniu ankiet 
wśród rodziców, dotyczących przedszkola gminnego. 
 
Radny Ireneusz Głowacki pochwalił działania Sekcji Obsługi Techniczno 
Gospodarczej Gminy, a także wykonane prace zakupioną w roku bieżącym 
równiarką na drogach gminnych.  
 
Radny Marek Piernik prosił o pilną naprawę odcinka drogi asfaltowej w Płowcach. 
 
Sołtys Przemystki Eugeniusz Krygier uważa, że należałoby rekultywować komisje 
jakie we wcześniejszych latach istniały, składające się z policjanta, strażaka i 
przedstawiciela Gminy. Sprawdzały one czystość na poszczególnych posesjach. 
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Obecnie takie komisje znacząco przyczyniły by się do większej dbałości o czystość i 
ewstetykę przez właścicieli nieruchomości. 
 
Zwrócił się również do Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Elżbiety 
Radzińskiej o większą rozwagę w wydawaniu podopiecznym żywności, ponieważ 
część z nich chce następnie za niewielką odpłatą ją odsprzedać. 
 
Radny Jerzy Rogacki zapytał czy są podjęte działania w sprawie wymarzniętych 
upraw rolnych na terenie Gminy. 
 
Wójt Gminy odpowiedział na wnioski i zapytania: 
-Gmina wystąpiła już o bezpłatne przekazanie wszystkich gruntów po PKO w tym 
również gruntów w Płowcach, 
-wielokrotnie występowano do Zarządu Dróg Krajowych i Autostrad o budowę 
chodnika dla pieszych w Skibinie. Gmina uzyskała odpowiedź, że wnioski mogą być 
rozpatrywane dopiero po 2021 roku, obecnie można jedynie występować o przejście 
dla pieszych. Poprosił aby się zastanowić i wskazać gdzie takie przejście ma być, 
- w sprawie zabezpieczenia szamba w Broniewie gmina występowała do Agencji 
Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa, ponownie wystąpi z tym wnioskiem i jeżeli 
nie przyniesie to efektów, zostaną podjęte inne działania prawne w tej sprawie, 
- w sprawie oświetlenia ulicznego został rozstrzygnięty przetarg i opłaty z tego tytułu 
będą znacznie mniejsze, natomiast wyłączenie na taki długi czas i ponowne 
włączenie może więcej kosztować niż korzystanie z oświetlenia. Cały czas musimy 
płacić za konserwację lamp, 
- odnośnie dróg będą przeprowadzane remonty asfaltem na gorąco, natomiast jeżeli 
są tak duże dziury, że grożą wypadkiem to przynajmniej do czasu remontu należy 
dziury zasypać i można to zrobić we własnym zakresie, 
- w sprawie wymarzniętych upraw Gmina wystąpiła do Wojewody o powołanie 
komisji. Po jej powołaniu będzie można przystąpić do szacowania strat, 
- w sprawie wniosku sołtysa z Przemyski prosił aby się nad tym zastanowić, jeżeli 
wniosek zostanie uznany za słuszny  to będzie można taką komisję powołać i prosił o 
zastanowienie, kto powinien być do niej wyznaczony. Nie chciałby jednak aby 
komisja miała aspekt powrotu do minionego okresu, co różnie może być odbierane 
przez społeczność lokalną. Uważa, że żyjemy w XXI wieku i każdy powinien we 
własnym zakresie podjąć działania do należytego utrzymania czystości na swojej 
posesji. 
- w związku z podjętą uchwałą dotyczącą ochrony zwierząt poinformował  o próbach 
utworzenia schroniska dla zwierząt na terenie Gminy Piotrków, które również 
odbierałoby zwierzęta z Gminy Radziejów. Obecnie w zakresie odbioru zwierząt chęć 
współpracy zgłosiło tylko schronisko z okolic Grudziądza i jeżeli będzie taka potrzeba 
to Gmina będzie musiała z tej oferty skorzystać. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński prosił o remont drogi w Czołówku w kierunku od szpitala 
do sołtysa Józefa Ignasiaka uzasadniając, że jest tak dużo dziur na tej drodze, że nie 
ma możliwości ich ominąć. 
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Wójt Gminy odpowiedział, że w ubiegłym roku był wykonany dość gruntowny remont i 
sam jest zdziwiony, że droga jest tak uszkodzona. Droga ta na pewno będzie 
remontowana. 
 
Sołtys Eugeniusz Krygier uważa, że remonty są niewłaściwe przeprowadzane. 
 
Sołtys Roman Piłat prosił o instalacje chociaż 4 lamp w Kolonii Broniewek.  
 
Radny Marek Piernik zapytał gdzie ma się zgłosić jeżeli chodzi o ograniczenie 
szybkości na drodze gminnej. Ponadto poinformował o proteście mieszkańców 
Gminy w związku z planowaną inwestycją budowy elektrowni wiatrowej przez Pana 
Ryszarda Rutkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że w sprawie ograniczenia szybkości 
należy się zgłosić do Pani Urszuli Liedkiewicz, natomiast protest przeciwko budowie 
elektrowni wiatrowych odczyta. 
 
Poinformował o wspólnym posiedzeniu komisji wyjazdowym na drogi, które będzie 
27 marca 2012 r. o godz. 815  i prosił aby sołtysi, którzy będą  chcieli uczestniczyć w 
swoim sołectwie w pracach komisji zgłaszali się do Pani Teresy Chęś. Natomiast 
przy podziale kamienia na drogi będą rozpatrywane wnioski od sołtysów jakie 
wpłynęły do Pani Skarbnik do projektu budżetu na 2012 rok.  
 
Następnie odczytał protest skierowany do Wójta i Rady Gminy Radziejów w sprawie 
budowy elektrowni prądotwórczej w miejscowości Biskupice oraz budowy elektrowni 
wiatrowej zlokalizowanej na polu pana Norberta Śrubasa w Skibinie. Treść 
odczytanego protestu mieszkańców  stanowi załącznik do protokołu. 
 
Podkreślił, że jest to problem dla rady i dla inwestorów. Zarówno Wójta Gminy jak i 
Radę Gminy obliguje prawo i nie można działać niezgodnie z nim. Uważa, że 
stosowana odpowiedź padła na zebraniach jeżeli jest to nie wystarczające to jest 
gotowy ze swej strony uczestniczyć w kolejnych spotkaniach i wyjaśniać te 
zagadnienia. Na jednym ze spotkań ekspert w tej dziedzinie wprowadził wszystkich w 
błąd mówiąc, że winnym za całe zamieszanie jest Wójt i Rada, co jest ewidentną 
nieprawdą, a co przyczynia się do tak dużych protestów. 
 
Pan Dionizy Wojciechowski poinformował, że wspomniany przez Przewodniczącego 
Rady Gminy ekspert użył sformułowania, że za plany zagospodarowania 
przestrzennego odpowiada Rada Gminy i Wójt, co zostało zupełnie inaczej 
zrozumiane niż przedstawia się stan faktyczny w tym zakresie. Wójt wydaje tylko 
decyzje środowiskowe i jeżeli są spełnione wszystkie warunki to nie może odmówić 
wydania takiej decyzji, natomiast decyzje budowlane wydaje starosta. 
 
Wójt Gminy stwierdził, że problem obecnie narasta, o wiatrakach rozmowy toczą się 
już ponad 10 lat, wszyscy wcześniej się cieszyli, że będą dodatkowe dochody, jednak 
teraz kiedy dochodzi do realizacji inwestycji wiatrowych nasilają się protesty. Jest to 
trudny problem bo nie ma planu zagospodarowanie przestrzennego Gminy 
Radziejów, takich planów w Polsce nie ma około 95% gmin. Plany były w latach 
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siedemdziesiątych i osiemdziesiątych opracowywane i funkcjonowały do 2000 roku. 
Po tym roku zostały z mocy prawa unieważnione. W Gminie Radziejów obecnie jest 
Studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego, które jest bardzo ogólne. 
W takim przypadku opracowuje się indywidualne lokalizacje i wydaje decyzje 
lokalizacyjne. Opracowania takie przygotowuje urbanista. W roku bieżącym powinny 
być rozpoczęte realizacje inwestycji wiatrowych na terenie Broniewa i Bieganowa 
przez firmę niemiecką oraz w Opatowcach i Starym Radziejowie przez firmę 
portugalską. Są to wiatraki o dużej mocy z wieżami do 100 m. Decyzje lokalizacyjne 
na te wiatraki zostały wydane dwa, trzy lata temu.  Najwięcej protestów wzbudzają 
lokalni inwestorzy, którzy chcą budować wiatraki o znacznie mniejszej mocy. Gmina 
organizuje spotkania protestujących mieszkańców z projektantami, specjalistami z tej 
dziedziny, z osobami opracowującymi dokumentację, aby sprawy te dokładnie 
wyjaśnić. Podkreślił, że Gmina wydaje tylko decyzje środowiskowe na podstawie 
niezbędnych opracowań, natomiast w Polsce nie ma unormowań prawnych, co do 
odległości elektrowni wiatrowych od zabudowań, jest to zależne w szczególności od 
wielkości elektrowni i indywidualnie ustalane. 
 
Sołtys Eugeniusz Krygier podzielił się uwagą, że większe szkody wyrządza 
promieniowanie przy częstym użytkowaniu komórki niż zamieszkiwanie w pobliżu 
wiatraków. 
 
Ad VII)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XII Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Władysław Śniadecki 


